
 

 

 

REFERAT 

Skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag 19.09.2023 

17.00 – 20.00 inkl. forplejning 

 

Deltagere:  

Thomas, Trine, Michael, Susanne, Lasse, Jacob, Marie, 

Mia, Julie, Kasper, Freya og Magne.   

Fraværende: Flemming og Ann-Christin  

  

Mødeleder:  

Marie/Thomas 

Referent:  

Kasper  

17.00 – 17.10 Nyt fra Elevrådet 

Eleverne informerer om nyt fra elevrådet m.m. 
Kursus som UMR 
 
Freya og Magne har været på kursus i UMR 
(undervisningsmiljørepræsentant). Fokus er på 
det fysiske, psykiske og æstetiske.  
Freya og Magne vil tage rundt i klasserne og 
informere om, hvad det står for, og hvordan de 
som UMR-repræsentanter kan være med til at 
bringe problemstillinger fra eleverne op og 
videre til ledelse og bestyrelse.  
Samarbejde med skolens AMR vil også blive 
startet op.  

v/Magne, Freya 

17.10 – 17.20 Nyt fra personalegruppen 

Medarbejderne informerer om nyt fra 
personalegruppen. 
 
Diana, Mads og Morten er tilbage fra barsel.  
Fælles A-uge er i gang med at blive planlagt, og 
der vil være udstilling/åbent hus sidst på ugen. 
Bag for en sag kører også her, og overskuddet 
går til Børnetelefonen. 
 

v/ Susanne og 
Lasse 



 

 

Kommunens økonomi og den usikkerhed, der 
følger med, fylder en del i personalegruppen, 
men udover det er der god stemning.  
Personaledag 30. september, hvor turen går til 
Flakfortet.  
 

17.20 – 17.40 Nyt fra ledelsen 
 
Arbejdet med budgetter har taget meget tid de 
seneste uger. Igen usikkerhed og spørgsmål i 
personalegruppen, hvilket er helt forståeligt. Der 
er en del dialog med den kommunale 
administration.  
 
Ledelse og personale håber denne proces med 
snak om skolestruktur, budgetter og mange 
ubekendte snart er afsluttet. 
 
Positiv opstart på skoleåret og god stemning, 
når der ses bort fra ovenstående.  
 
Opfølgning på uheld/hærværk med ipads 
 
Mht. hærværk og reparation af Ipads: ledelsen 
har afsøgt mulighed for at opkræve erstatning. 
Det er svært da, der skal ligge meget stærke 
beviser som grundlag for at kunne opkræve 
betaling.  
 
Dialog om, hvordan vi sætter fokus på, at vi 
bruger 120.000 kr. om året på reparationer af 
Ipads. På hvilken måde vi får skabt mere 
respekt blandt eleverne om hvordan udstyret 
skal behandles? De bliver desværre brugt til 
meget andet end undervisning, blandt andet 
som bordtennisbat ... 
 

 

v/ Thomas, Trine og 
Michael 

17.40 - 18.00 Status på økonomi 
 
Ledelsen kan beklageligvis berette, at et 
forventet overskud på skolens budget nu er 
vendt til et estimeret underskud på 400.000 kr., 
idet der er fjernet ca. 1.5 mio. kr. fra skolens 
budget i forbindelse med de nye kommunale 
budgetforhandlinger.  
 
Det medfører, at Blok B ikke bliver moderniseret 
og opgraderet som planlagt.  
 
Budgettet for 2024 er endnu ikke tilgængeligt. 
Administrationen har på nuværende tidspunkt 
ikke alle informationer, og de forventes først 

v/Thomas 



 

 

klar, når budgetforhandlingerne er endeligt 
overstået og godkendt.  
 

18.00 – 18.30 Princip om den åbne skole – opstart på 
proces 
 
Marie orienterer om, hvad processen skal 
indholde. 
 
Skolen skal fungere som bindeled ud til en stor 
og bred vifte af interessenter lokalt og nationalt 
samt følge skolens visionsproces, hvor vi gerne 
vil være lokalt forankret og verdensvendt. Et 
emne der breder sig vidt og med mange 
muligheder.   
 
Lasse, Julie og Thomas kommer med udkast til 
det videre forløb.  
 

v/Marie 

18.30 – 19.00 
 

Rundtur på skolen 
 
Omklædningsrummene var det primære mål for 
rundturen; de trænger til en kærlig hånd. Håbet 
er en snarlig håndsrækning fra kommunal side, 
det har efterhånden været på dagsorden i lang 
tid.  

v/Thomas 

19.00 – 19.20 
 

Trafikpolitik – status på skolepatrulje og 
fremtidige indsatser 
 
Manglende personale ved den kommunale 
administration har beklageligvis sat forløbet i 
stå. Der er håb om at dette snarligt er løst og 
der kommer skub i sagen igen.. 
 
Når dette sker, er der også i skolebestyrelsen et 
ønske om øget fokus på trafikindsatsen omkring 
Bjørnehøjskolen.  
 
Projekt Alle Børn Cykler har desværre ikke 
været så stor en succes som håbet, dog har 
enkelte klasser været tilmeldt.  
Der er et stort ønske fra både ledelse og 
bestyrelse om, at flere af skolens elever cykler 
til skole. Det vil både gavne børnenes sundhed 
og ikke mindst have en positiv effekt på 
trafikken til og fra Bjørnehøjskolen.  
 

v/Marie og Thomas 

19.20-19.40 Forældreforum – indhold og fastlæggelses af 

dato. 

 

v/Marie ogThomas 



 

 

Marie orienterer.  
Hvad kan vi gøre for at øge interessen? Her 
tænkes foredrag med relevante 
foredragsholdere, hvor emner der er oppe i 
tiden, kan vendes og diskuteres. 
Kan eleverne være med til at skabe 
opmærksomhed? Kan Aula bruges anderledes?  
Debataften?  
Større forældreinddragelse omkring, hvad der 
kunne være interessant, alle forslag modtages  
gerne.  
Fremover vil alle forældre blive inviteret for at nå 
ud til en større gruppe.   
Næste dato for forældreforum er d. 16. 
november.  

19.40-19.55 Udfordringer med tilsyn på ture ud af huset 
Forberedelse: Se besked fra udskolingslærer 
 
Der et ønske om mere fleksibiltet angående 
mødetidspunkter og mødesteder ved 
skoleudflugter. Det besværliggøres af kravet om 
tilsyn, og uden forældrenes samtykke må 
eleven ikke møde andre steder end på skolen. 
 
Da det har stor værdi for eleven og klassens 
læring, prioriteres ture og aktiviteter ud af huset, 
selvom det går udover den normale skoledag.   
 
I tilfælde af at en elev ikke kan få det fornødne 
samtykke til at møde op fysisk et andet sted end 
skolen eller udenfor normal mødetid, er der 
opbakning fra bestyrelsen til, at personale og 
ledelse finder på alternativer løsninger, såsom 
for eksempel at placere eleven i en 
parallelklasse den pågældende dag.  
 
Det vil dog altid have højeste prioritet at være i 
dialog med eleven og forældre, inden et 
eventuelt alterntiv tages i brug, da det er et 
ønske, at alle elever deltager i ture og aktiviteter 
ud af huset.  
  
 

V/Thomas 

19.55 – 20.00 

 

Evt.                                                                           v/alle 

 

 

Punkter til kommende møder: 

 


